

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 390b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Statement by Council of Europe Secretary General Terry Davis on US Supreme Court ruling against Guantanamo military tribunals

Strasbourg, 29.06.2006 – “This is a victory for justice in the campaign against error, ineptitude and hypocrisy. The fallacious choice between security and the rule of law and the deliberate decision of the United States government to betray fundamental human rights and liberties have weakened American defences, alienated its allies and galvanised its enemies in the war against terrorism. The US administration should seize this opportunity to revise its policies, close Guantanamo and give up the practices of extraordinary renditions, ill-treatment of detainees, outsourcing of torture and other measures which do not comply with international standards of human rights. This would make the world a safer place because a really effective fight against terrorism is one which stops more terrorists than it helps to recruit.”

Déclaration de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, sur l'arrêt rendu par la Cour suprême des États-Unis contre les tribunaux militaires de Guantanamo

Strasbourg, 29.06.2006 – « Il s'agit là d'une victoire de la justice dans la campagne contre l'erreur, l'ineptie et l'hypocrisie. Le choix fallacieux entre primauté du droit et sécurité, de même que la décision délibérée du gouvernement des Etats-Unis de trahir les libertés et droits de l'homme fondamentaux ont affaibli les défenses de l'Amérique, lui ont aliéné ses alliés et ont galvanisé ses ennemis dans la guerre contre le terrorisme. L'administration américaine doit saisir cette occasion pour revoir sa politique, fermer Guantanamo et abandonner la pratique des restitutions extraordinaires, les mauvais traitements aux détenus, l'externalisation de la torture ainsi que les autres mesures contraires aux normes internationales en matière de droits de l'homme. Cela rendra le monde plus sûr, car une lutte vraiment efficace contre le terrorisme est censée enrayer la multiplication des terroristes au lieu d'en favoriser le recrutement. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.